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1. -Opening en mededelingen 

-Verslag 25-09-15 

2. Paper C-ITS EU Data Protectie 

3. Notitie Landelijke tafel juridische aspecten C-ITS (document) 

4. Bevindingen risico analyse (document) 

5. Vaststellen onderzoeksvoorstellen Road Map (document) 

6. Evaluatie functioneren Ronde Tafel (document) 

7. Planning volgende bijeenkomst 
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Kort verslag van het besprokenKort verslag van het besprokenKort verslag van het besprokenKort verslag van het besprokeneeee    

 

Ad agendapunt 1a: Opening en mededelingen 

 Marcel in zijn rol als procesbewaker draagt de virtuele voorzittershamer over aan Wouter. 

Daarmee wordt de lijn van andere tafels gevolgd en duidelijkheid geschapen naar de 

omgeving. 

 

 Marcel doet verslag van de privacy dag van I&M op 12 november. Met name viel op dat er 

steeds meer spanning zit tussen de technische ontwikkeling en de privacyregels. Daardoor 

trapt het CBP steeds harder op de rem.  

Axel Arnbak van de UvA presenteerde een verhaal over privacy en security dat wel aan lijkt te 

sluiten bij onze data protectie problemen in C-ITS.  

actie:actie:actie:actie: 

- Wouter gaat proberen hem op een of andere manier  bij de tafel te betrekken. 

- Onderdelen van de dagpresentaties kunnen worden gedeeld (Wouter / Peter) 

- Gilles deelt het stukje in het FD “OV-chip is niet meer van deze tijd” (Gilles / Peter) 

 

 Tom doet verslag van een proef van AON met een rij met niet al te veel (proef: 13 stuks) 

auto's met ACC op de baan in Lelystad. Resultaat was dat louter ACC niet geschikt is voor 

platooning. Bv: de auto achter in de rij beschikt te laat over de juiste info en moest ineens heel 

sterk remmen (“String Instability”). Dit bevestigde eerdere resultaten in US. Conclusie: zonder 

communicatie tussen de voertuigen gaat het niet. Wel is de verwachting rond 2035 met level 

4 automatische voertuigen te kunnen rijden. 

actie:actie:actie:actie: 

- de eventuele verslagen worden met interesse teruggelezen door de groep (Tom) 

 

 Tom is in Tokyo geweest en sprak tijdens de 2nd SIP-ADUS workshop on connected and 

automated driving systems.  Hij heeft daar demo's van Level 3 geautomatiseerde voertuigen 

meegemaakt. (Toyota, Honda…). Het een en ander loopt goed op de snelweg, maar niet 

helemaal vrij van ingrepen door de bestuurder.  

Het privacy aspect in Japan is meer een issue van collectief aanvaarde aard.  

Wel was er een sessie over security aspects. 

actie:actie:actie:actie: 

De presentaties staan online, de links volgen nog via Tom en Peter 

 

 Joelle licht toe dat DICM Connecting Mobility een slot hebben in het programma van de Dag 

van de Mobiliteit op 26 november 2015. Daarin zullen ook de ronde tafels worden 

gepresenteerd, en zullen de voorzitters van de tafels Dutch Profiles en Juridisch hun tafels kort 

toelichten. 
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Ad agendapunt 1b: Verslag 25-09-15 

Status van de actiepunten: 

 Met Tom Alkim zal worden gekeken naar het meenemen van 'platooning' als use case, mede 

met het oog op de Challenge in april. Daarbij wordt ook gekeken of een onderzoek naar de 

juridische verschillen tussen automated en coöperatief op dit moment zinnig is.  

 Peter en Joelle geven aan dat de gemeenschappelijke web-omgeving steeds meer vorm begint 

te krijgen en nodigt iedereen uit bijdragen voor de info base van de website aan te leveren. 

De stukken van de tafels zijn inmiddels via een link bereikbaar. 

 

Ad agendapunt 2: Paper C-ITS EU Data Protectie, 

Het stuk is niet verspreid om te voorkomen dat het zonder toelichting wordt gelezen.  

Naar aanleiding van de laatste werkgroep stelt Wouter vast dat er volstrekt onvoldoende inzicht is in 

de data protectie problemen van C-ITS om een keuze te maken voor een bepaalde rechtsgrond, laat 

staan voor het oplossen van de problemen die de keuze oproept. Concreet: 

We kiezen voor informed consent en de oplossing is een aan/uit knop en de mogelijkheid voor iedere 

bestuurder, of per rit toestemming te geven of niet. 

De olifant in de kamer - dataleak by design - is wel benoemd bij de uitdagingen, maar zonder verdere 

invulling. Niemand binnen WG4 lijkt behoefte te hebben om een dergelijke fundamentele vraag aan te 

kaarten. 

De notitie zal worden verspreid met een oplegnotitie en bezien zal worden hoe we kunnen voorkomen 

dat het stuk formele status krijgt voordat deskundige juristen zich over de vraagstukken hebben 

gebogen. 

actieactieactieactie: 

- Wouter verspreidt de rapportage met een korte toelichting per interne email. 

 

Ad agendapunt 3: Notitie Landelijke tafel juridische aspecten C-ITS 

(zie vergaderstuk 2: 20151113notitiejuridischetafel.PDF) 

De notitie van de Tafel Legal wordt aanvaard als eindproduct van deze fase. Na enkele technische 

opschoningen zal hij worden geconsolideerd en op de website worden gezet. 

Daarbij zal een apart documentje (terms of reference) worden gemaakt waarin doelstelling en 

werkwijze van de juridische tafel zal worden beschreven. 

Nieuw aangepakte onderwerpen zullen worden verwerkt in losse werkdocumenten. 

Daarbij zal ook steeds een managementsamenvatting aan de tafel worden vastgesteld om 

als externe besluitstukken te worden voorgelegd aan de C-ITS Board  of als externe communicatie 

stukken naar de bv respectievelijke achterbannen. 

Tevens zal bij de basisnotitie een lijst van afkortingen worden gevoegd. 

actie:actie:actie:actie: 

- consolideren notitie en het voorbereiden van losse werkdocumenten en lijst van afkortingen. 

(Wouter/Peter)  

- Joelle deelt de links naar bv de Tafel HB, waar de “terms of reference” met versie wordt bijgehouden 
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Ad agendapunt 4: Bevindingen risico analyse 

(zie vergaderstuk 3: 20151106Risk Analysis Jurtaf.PDF) 

Deze notitie bevat een neerslag van de brainstormsessies zoals die aanvankelijk in de spreadsheet 

werden opgenomen. 

Geconstateerd wordt dat voor een juridische risico-analyse het nog wat vroeg was, en dat de kennis 

over de exacte specificaties van de use cases aan de tafels niet voldoende diepgang had om 

verregaande conclusies te trekken. 

Ook het toevoegen van kans en impact inschattingen bleek in deze fase zeer moeilijk en sterk 

afhankelijk van de betrokken deelnemers. 

Als voorbeeld worden de technieken als LTE en WiFi-P genoemd en hun totaal verschillende impact op 

de risico’s.  

 

Op termijn (2016?) zal dus een meer objectieve risicoanalyse nodig zijn op basis van betere en 

uitgekristalliseerde specs van de use cases en een dieper inzicht in de juridische implicaties. 

Voor privacy zou een Privacy Impact Assesment kunnen worden gedaan op projectniveau, en 

naderhand eventueel audits op de verwerking van de resultaten ervan. 

actie:actie:actie:actie: 

In de risico analyse 2016 ook de LTE (Long Term Evolution) meenemen naast WiFi-P. 

Op het punt aansprakelijkheid is wat onduidelijkheid over de positie van de bestuurder. Het stuk 

suggereert aansprakelijkheid waar verantwoordelijkheid wordt bedoeld. 

Actie:Actie:Actie:Actie: 

- Wouter neemt dit punt op met Herbert 

Verder werd verwezen naar de uitspraak van Axel Arnbak dat er misschien wel een aansprakelijkheid 

voor software moet worden geconstrueerd. Marcel geeft aan dat dit dicht aanligt tegen de 

verantwoordelijkheid die de RDW heeft voor goedkeuring van de software. 

Actie:Actie:Actie:Actie:  

- Wouter neemt het op met Peter Striekwold (RDW) 

 

Ad agendapunt 5: Vaststellen onderzoeksvoorstellen Road Map 

(zie vergaderstuk 4: 20151113RoadmapJurtaf2016.PDF) 

In verband met de beperkte tijd wordt besloten om alleen de belangrijkste actie, het maken van een 

handleiding Privacy by Design, inhoudelijk te bespreken. De overige acties zullen in de volgende 

bijeenkomst worden besproken. 

 

Het is van belang  relatie leggen met handreiking en ‘handleiding privacy by design’. 

Opgemerkt wordt dat (vooraf-) commitment van partijen in BB is hiervoor nodig is, evenals de 

afstemming van tijdslijnen (januari 2016 is er al de uitvraag). 

Advies is dan ook stakeholders, service providers, telecom naast experts in het veld te betrekken. 

Het voorstel is om een werkgroep in te richten die de juiste aanvliegroute voor het tot stand brengen 

van de handleiding te bepalen. Melle, Rob, Gilles en Wouter melden zich aan, en Wim Vossebelt (V-

tron) en Eddy Verhoeven (Siemens) zullen worden benaderd voor een rol. 

 

Melle vraagt zich af hoe we de verantwoordelijkheid moeten beleggen, bij de markt of bij de overheid. 

Punt is dat het een gezamenlijk probleem is dat ook gezamenlijk moet worden opgepakt. Om die 
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reden wordt vooralsnog gekozen voor een gemengde werkgroep die ook dit punt zal meenemen. 

AAAActie:ctie:ctie:ctie: 

- Wouter roept werkgroep bijeen. 

 

Ad agendapunt 6: Evaluatie functioneren Ronde Tafel  

Joelle geeft aan dat de C-ITS board graag weet of de huidige aanpak de juiste is. Daartoe ligt een korte 

notitie met vragen voor. Iedereen wordt verzocht deze vragen per mail te beantwoorden zodat de 

board een eerste indruk kan krijgen van de voortgang en de beleving van de tafel. Bij de volgende tafel 

kunnen de resultaten worden teruggekoppeld. 

Actie:Actie:Actie:Actie: 

- Voorliggende notitie verspreiden en laten beantwoorden (Joelle / Wouter) 

 

Ad agendapunt 7: Planning volgende bijeenkomst 

De volgende juridische tafel wordt zo mogelijk nog in december gepland, maar niet telefonisch en niet 

op vrijdag. Op de agenda de deliverable over de positie van de verantwoordelijke. 

Actie:Actie:Actie:Actie: 

- Wouter / secretariaat: agendamogelijkheden in december 7 / 9 / 14 / 15 onderzoeken en uitschrijven 

- Agenda samenstellen (Wouter/Marcel) 

 

Ad agendapunt 8: W.v.t.tk. 

 Joelle geeft aan dat als we stukken hebben voor de C-ITS board, dat ze deze dan zo snel 

mogelijk wil hebben om ze te kunnen agenderen. 

Actie:Actie:Actie:Actie: 

Wouter/Marcel kijken naar voorliggende stukken van de tafel. 

 Tom licht kort het bezoek toe dat de minister gaat brengen aan de USA. Zowel oost als 

westkust, en met een aantal kritische vragen in haar tas. 

 Josee  vraagt zich af hoe de Tweede Kamer bij de tafels is aangehaakt. Enerzijds via de formele 

lijn vanaf de Minister, waarbij de output van de tafel als input dient voor de politieke 

besluitvorming. De tafel zelf kan geen relatie hebben met de TK. Partijen aan tafel natuurlijk 

wel.  

actie:actie:actie:actie: 

- Geprobeerd zal worden om in het vervolg communicatiemiddelen in te zetten waarmee ook 

geïnteresseerden buiten onze kring, incl. leden van de TK, de juridische tafel kunnen volgen.  

- Proberen beïnvloedingskanalen en stakeholders in kaart te brengen, die van belang zijn de 

Tafelresultaten sterker in de richting van EU te kunnen sturen 

 


